
 

 

 
 
 
 

ALGEMENE BESCHOUWINGEN 1e TERMIJN, 01-11-2021 

 

Voorzitter, 

Zaten we vorig jaar rond deze tijd midden in de greep van de pandemie, nu spelen nog de 
naweeën en laait het virus op meerdere plaatsen weer op. 

Helaas belanden nu de niet gevaccineerde in het ziekenhuis, komen zelfs op de intensive care of 
erger. Nu we weten dat dit voor een groot deel voorkomen kan worden door vaccinaties, hopen wij 
dat de vaccinatiegraad in ons dorp nog verder oploopt. 

 

Sociaal domein 

Gelukkig gaat het met de meeste jongeren goed. Hebben prima ouders, doen hun best in het 
onderwijs, maken nauwelijks gebruik van jeugdzorg of jeugdhulp. 

Het lijkt er helaas wel op dat het aantal jongeren dat gebruik moet maken van deze hulp toeneemt. 
De cases worden complexer en kosten steeds meer geld. 

Voor het terugdringen van deze aantallen en de kosten, is kwalitatief goede zorg nodig. Dus de 
komende tijd zet de PvdA in op kwalitatief goede jeugdzorg/hulp. Het regionaal bestuur moet de 
juiste balans vinden tussen kostenbeheersing en kwalitatief goede zorg. 

Wij danken de portefeuillehouder opnieuw voor de stukken betreffende de bibliotheek en Cascade, 
wij blijven de subsidies hoog vinden, maar zijn met de verantwoording redelijk tevreden. Voor 
Cascade ligt er voor de komende tijd een flinke uitdaging.  

We moeten in Ambacht zorgen voor een goed ondersteunend armoedebeleid. Armoede zorgt 
vaker voor multi-problematiek. En hoe preventief we ook bezig kunnen zijn, er zullen helaas altijd 
weer mensen zijn die bezoek krijgen van het spook dat Armoede heet. Niet verschuilen achter een 
groter geheel als de Drechtsteden, maar ook zelf in eigen gemeente de handschoen oppakken. 
Andere gemeenten gingen ons voor, hierin hadden wij graag voorop gelopen, en inderdaad komt 
niet altijd direct het geld uit Den-Haag. 

Wat ook nog mist is een specifiek ouderenbeleid. Al jaren roepen we dat de vergrijzing zal 
toenemen, zeker ook in onze rustige, groene woongemeente. Ouderen kennen specifieke 
problemen bij bij voorbeeld wonen, zorg en voorzieningen, bereikbaarheid, eenzaamheid, 
veiligheid. De aandacht voor de ouderen is er wel maar zit nu vaak nog verpakt in bij voorbeeld het 
Preventieplan. 

Er wordt gewerkt aan een verantwoordingsplan voor sportpark Schildman, duidelijk wordt dan wie 
waar voor verantwoordelijk is. Wij verwachten dat dit duidelijkheid zal opleveren. 

De PvdA vond het participeren van de jongeren rond het vernieuwen van het skatepark een 
prachtig voorbeeld hoe het in ons dorp dus kan gaan. 



 

 

Rond het vernieuwen van alle basisscholen in onze gemeente is een zorgpunt bij de PvdA 
ontstaan. De eerste nieuwe school is alweer te klein en moet noodgedwongen weer gebruik 
maken van noodlokalen aan de PC Hooftsingel. Scholen worden gebouwd op basis van leerling 
prognoses. Hoe kunnen we er, als alle gegevens bekend zijn toch zo naast zitten?.  

Voordat we definitief kleinere scholen gaan bouwen, dan die er nu staan, moeten de leerling 
prognoses op orde zijn of er wordt voldoende ruimte gehouden voor uitbreiding. 

 

Wonen 

Van woningnood in woningcrisis. Een situatie die bijna niet op te lossen is. Maar een conservatief 
beleid en in beton gegoten afspraken, gaan zeker geen verandering opleveren. Maar daar over 
straks meer. 

Wat ons betreft gaan we creatiever om met de ruimte die er is, zeker voor sociaal huren, zo moet 
er meer aandacht komen voor tijdelijke bewoning en doorstroming. Het “scheefwonen” neemt hand 
over hand toe en een ieder lijkt behoorlijk vast te zitten in zijn of haar woonsituatie. Meer 
gezinswoningen moeten beschikbaar zijn voor gezinnen. De alleenstaanden willen vaak wel naar 
een kleinere woning verhuizen, maar stuiten dan op een forse verhoging van de huur. Hier is 
volgens de PvdA echt iets aan te doen, samen met de corporaties. 

Het bestand van koopwoningen neemt conform de verwachting nog steeds toe in Ambacht. De 
prachtige nieuwe wijkjes in de Volgerlanden worden pareltjes. Maar ook daar dreigt een fors 
probleem door de nog steeds oplopende prijzen en bouwkosten. We mogen hopen dat de rente de 
komende tijd niet teveel stijgt. En over in betongieten gesproken, moeten we met een toenemende 
wachtlijst voor sociale huur en de oplopende kosten voor koopwoningen toch nog eens keer  kijken 
naar de verdeling koop, huur- en sociale huur? 

 

Groen 

De 500 nieuwe bomen planten in deze regeerperiode gaan we halen. Maar dat staat dan ook in 
het coalitieprogramma. Maar van ons idee voor een babybos, of wat er van het idee overbleef, 
kwam niet veel terecht. Het college neemt maar zeer moeizaam nieuwe ideeën op, vooral als deze 
niet in het reeds bekende beton zijn gegoten. 

Veel klachten krijgen we wel over het onkruid bestrijden in ons dorp, de portefeuillehouder moet 
het contract wat ons betreft met de aannemer herzien of bij een eerstvolgende mogelijkheid 
nieuwe afspraken maken. 

 

Afvalbeleid 

Er wordt in Ambacht nog steeds te veel restafval aangeboden via het MOL systeem. Natuurlijk zijn 
er initiatieven, bij voorbeeld op scholen en proeven in wijken. Het leidt nog niet  tot een gewenst 
resultaat. 

Nieuw beleid is onderweg en vraagt om investeringen, voor de gemeente maar ook voor de 
burger. De vervuiler moet gaan betalen. Mogelijk zal het de bevolking inspireren om meer afval te 
gaan scheiden. Wij vragen wel alvast voor de groepen inwoners die straks “de dupe” zijn van dit 
beleid te gaan compenseren. 

Ook vragen wij aandacht voor de huidige hoge service level die de gemeente biedt voor het 
aanbieden van alle afval. 

De PvdA blijft voorstander van na-scheiding, wellicht iets duurder, maar iedereen doet mee en de 
service-level blijft op niveau.  

 

 

 



 

 

Duurzaamheid 

Er is veel aandacht voor de energietransitie. De communicatie komt op gang en organisaties zoals 
Drechtse Stromen raken hierbij steeds verder  betrokken. Prima, richting onze burgers. Maar 
voorzitter, nu wordt het tijd voor aandacht voor die burgers die wel willen verduurzamen en bij 
voorbeeld hun huis willen laten isoleren, maar waar de financiën ontbreken. Natuurlijk kunnen we 
weer wachten op geld uit Den Haag, maar de PvdA is voor het oprichten van een transitiefonds of 
welke naam het mag hebben. Een fonds waaruit subsidies gegeven kunnen worden of waar een 
burger een lening kan krijgen.  Het is tenslotte allemaal voor hetzelfde doel, een betere planeet 
achterlaten voor onze kinderen en kleinkinderen. Zonne-energie krijgt wat ons betreft prioriteit, de 
zon krijgen we nog gratis, maar we sluiten onze ogen niet voor de mogelijkheden met waterstof. 

En natuurlijk helpt het om nu energiepakketten aan de burgers aan te bieden, maar voor een echte 
transitie is meer nodig. 

We maken stappen vooruit richting een Fairtrade Hendrik-Ido-Ambacht. Rond de komende 
gemeenteraadverkiezingen waarschijnlijk gecertificeerd, dan zullen we verder doorpakken naar 
een nog duurzamer Ambacht. Onze fractie is blij een bijdrage te kunnen leveren aan het initiatief 
en zal dit blijven doen. 

 

Economie 

Ogenschijnlijk draait de economie in Hendrik-Ido-Ambacht als een tierelier. Naast de toch al 
imposante gebouwen van bij voorbeeld Bolidt en Koedood, verrijzen er nu gebouwen bij het 
Waterbusplein en op de Ambachtse Zoom. De bedrijven die zich daar gaan vestigen zorgen voor 
werkgelegenheid. Er gaat hopelijk nog wel iets gebeuren op de locatie Ambachtse Zoom, zodat het 
toch een meer duurzame en “groene” uitstraling gaat krijgen, in de wetenschap dat duurzaamheid 
niet alleen aan de buitenkant maar ook aan de binnenkant zit. Er staan nog wel borden met alleen 
de woorden “te huur”. Laat zien dat we niet bouwen voor leegstaand, noem ook de verhuurde 
verkochte of verhuurde vierkante meters. 

 

Veiligheid 

We blijven roepen dat Ambacht een veilige, rustige en groene gemeente is om te wonen. Toch 
hebben we te maken over toenemende onrust bij onze burgers in alle wijken. De zorgen over de 
veiligheid verschillen wel per wijk, en ook de leeftijden van onrustgevers. We horen dat ouders hun 
kinderen niet meer buiten willen laten spelen overdag en de toenemende vuurwerkoverlast treft 
ons allemaal. We kunnen het schijnbaar niet meer af met incidenten bestrijding dus is er herzien 
beleid nodig op veiligheidsgebied. 

Waar het jongeren betreft moeten de ouders hierbij betrokken blijven worden. 

Gelukkig gaat het met de meeste van onze jongeren prima, hierbij speelt ook het faciliteren van 
deze jongeren een rol. 

We maken weinig woorden vuil aan de bewaakte fietsenstalling bij de Schoof, die komt er, niet 
volgens ons oorspronkelijke plan. Wanneer en hoe vernemen wij binnenkort. 

 

Regio Drechtsteden 

De fractie van PvdA HIA neemt niet weemoedig afscheid van de Drechtraad per 1 januari 2022. 
We kunnen het kleine vlammetje wat nog brandde op 31 december aanstaande uitblazen. De 
verbanden die bestaan met ambtenaren die rechtstreeks van Ambacht naar de Drechtseden  zijn 
verhuisd kregen via de gemeenten en medezeggenschap de verdiende aandacht. Voor iedereen is 
plaats in de “nieuwe organisatie” 

Onze fractie hecht wel waarde aan samenwerking binnen de regio, op enkele gebieden zal ook die 
samenwerking formeel blijven bestaan. 

 



 

 

 

Bestuurscultuur lokaal 

Voorzitter, nu kom ik terug op het “in beton gieten van beleid”. 

Onze bestuurscultuur is conservatief, met weinig ruimte voor bijstelling of open staan voor andere 
ideeën. 

Op dit moment zijn het college- en coalitieakkoord in beton gegoten, waarbij tijdens de looptijd bij 
een minste poging tot bijstelling, elkaar bij de keel wordt gegrepen. Dit snapt de burger niet meer. 
De openstelling van het binnenbad van De Louwert is hier een voorbeeld van, dit had eerder 
aangepast kunnen worden. 

Neem ook  de onvoorspelbare Covid-tijd waarin we nog zitten. Buiten een goede 
informatievoorziening hieromtrent, lijkt het virus niet veel invloed te hebben gehad op de 
gemeentelijke financiën. 

Wij deden niet veel zelf, maar eerst alles voorgekauwd door Den Haag. Soms eens een beetje 
buiten de lijntjes kleuren in extreme tijden doet het zo goed. 

Wat ons betreft staan we meer open voor ideeën van iedereen, dus ook van niet coalitiepartijen. 
Het gaat uiteindelijk binnen het gemeentebestuur ook over een goede samenwerking, waar je 
samen opereert. Dus niet in beton gieten. 

Wij staan open voor een vernieuwing van de lokale bestuurscultuur waarbij er meer ruimte is voor 
tussentijdse aanpassing als de tijd daar om vraagt. 

 

Voorzitter, afsluitend en terugkomend op de begroting. 

Ziet er prima uit, we zijn een relatief rijke gemeente, de risico’s zijn voor nu binnen de perken. De 
reserves zijn fors, en dat biedt wat ons betreft ruimte voor initiatieven. 

Wij danken alle ambtenaren voor hun inzet, zonder hen ligt er helemaal geen begroting op tafel.  

Speciaal wil ik mijn plaatselijke PvdA fractie bedanken voor de inzet die zij tonen gedurende het 
gehele jaar. 

De PvdA fractie wenst het college, bij voorbaat, veel succes toe bij het verder besturen van ons 
mooie 't Ambacht. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


